
w Daszynle PROTOKOL NrXX/201.5
z obrad XX sesji Rad)' Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 27 listopada 2015r.

Przewodnicza^cy Rady -Marek Chwialkowski otworzyt obrad>' XX sesji Rady Gminy w
Daszynie.
Powitat przybylych na obrady sesji: radnych, sottysow, Wqjta -Zbigniewa Wojter^ Skarbnika
Gminy-Danute. Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego oraz zaproszonych gosci:
Pana Sylwestra Wierzbowskiego-Kierownika Wydzialu Geodezji Starostwa Powiatowego w
Leczycy, Pana PaAvla Woloszyna-Dyrektora Zarzadu Drog Powiatowych w Le^czycy.

Przewodnicza_C3r stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwai, poniewaz
aczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego skiadu Rady. Nieobecny radny Biukaszewski.

Ad. 2
Przewodniczacy przedsiawii porzajiek obrad. Zaproponowai, aby punkt 9 otrzymai brzrnienie
,,Podjecie uchwaiy w sprawie zacia^niecia pozyczki w latach 2015-2030 z KFOSiGW w ramach
programu LEMUR - Energetyczne Budynki Uz}^ecznosc} Publicznej na zadanie pn."Budowa Sali
Sportowej w Daszynie" w ramach przedsiewzi^cia pn. 3,Centrum Sportowo-Rehabilitacyjne wraz z
halq. w Daszynie". Projekt uchwaiy radni otrzymali, ale nie byl wpisany w porza^dek obrad.

j_i..j,y^.L>rowsiCi zgiosi'i wnioseK o "vv '̂Kresienis z porzsj-ucu Gurau. ucuwaiy w spraws.s
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragment!! obr^b PGR Opiesin
poniewaz w tresci uchwaiy jest blajd. W paragrafie 1 wpisauo miejscowosc Daszyna , a uchwala
dotyczj' miejscowosci Opiesin. Uchwaiy przekazywane Radzie do procedowania musza za\vierac
popra\vna tresc.
Radny zgJosii drugi ^v^iosek o wykreslenia z poiza^dku obrad uc-hwafy w sprawie wprowaclzenia
zmian w Uchwale Nr 17328/20 14 Rady Gminy w Daszynie w sprawie przyjecia Wieloletniego
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Daszyna na lata 20 14-20 1 8 oraz
uchwaiy w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wychodza^cych w sklad mieszkaniowego
zasobu Gminy Daszyna. Niektore zapisy tych uchwal budza. wajpliwosci w z\vi^zku z tym nalezy
przekazac do analizy komisji zajmuja.cej sie gospodarka lokalowa czyli Komisje Socjaln-Bytow^.
Komisja dokona analizy tresci uchwal i przedstawi w tej sprawie swoje stanowisko.
Wojt apelowai o nie usuwanie z porza^dku obrad uchwaiy dotyczacej zmian w planie
zagospodarowania przestrzennego. Uchwafra dotyczy dziafld Pana Jana Czajki z Opiesina, ktory
czeka za zmiana w planie, aby mogl rozpocza^c budow? domu. Pomylka w tresci jest nie\vielka.
Mozna poprawic i przedsta\vic poprawnq. wersj? radnym .
Jezeli chodzi o uchwaiy lokalowe to jezeli jest wolaRady mozna je przekazac do analizy przez
Komisje. Proponowane w uchwalach zmiany porza,dkuja^ sprawy zgodnie z przepisami i
dostosowuja_ do mozliwosci \vystajpienia o dofinansowanie na modernizacj^ lokali socjalnych.
Przewodniczacy poddal pod gfosowanie wnioski radnego H.Dabrowskiego;
Wniosek I -Wykreslenie z porzajiku obrad uchwaty w sprawie uchwalenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego iragmentu obreb PGR Opiesin.
Wynik gtosowania:
za 5
przeciw 0
wstrzymuj^ce 9
\Vniosek zostai przyjety.
Wniosek JI - wykreslenie z porzajiku obrad : uchwaiy w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale
Nr L/328/2014 Rady Gmiiiy w Daszynie w sprawie przyjecia Wieloletniego Programu
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Daszyna na lata 2014-2018 oraz uchwaiy w
sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wychodzacych w skiad mieszkaniowego zasobu

HO analiz^/ przez Kotnisie Socialno-Bytowa.
^*V ^ -̂.i***-̂ -̂ .̂  J-- --- -^ _J J J -^
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Wynik glosowania:
Za 6
Przeciw 0
Wstrzymujq.ce 8
Wniosek zostal przyje_ty.
Przewodnicza^cy poddal pod glosowanie upowaznienie Komisji Socjalno-Bytowej do odbycia
posiedzenia w sprawie analizy projektow uchwal uchwaty w sprawie wprowadzenia zmian w
Uchwale Nr L/328/2014 Rady Gminy w Daszynie w sprawie przyj^cia Wieloletniego Programu
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Daszyna na iata 2014-201 8 oraz uchwaty w
sprawie ustalenla zasad wynajmowania lokali wychodzapych w skJad mieszkaniowego zasobu
Gminy Daszyna
Wynik glosowania :
Za 14

Wstrzymujqpe -0
Przewodnicza^cy poddal pod glosowanie porzajdek obrad po zmianacK Porza^dek obrad przyjeto
jednoglosnie.

Porzqdek obrad :
1. Otwarcie obrad, st\vierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porza^dloi obrad
3. Zapytania i wolne wnioski .
4. Sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dzialalnos'ci miedzysesyjnej komisji statych .
6. Podj^cie uchwaty w sprawie prz^'j^cia sprawozdania z wykonania budzetu Gminy Daszyna

za I poirocze 2015 roku.
7. Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Firiansowej Gminy Daszyna na

Iata 2015-2030.
8. Podjijcie uchwaty w sprawie zmian do budzetu Gminy Daszyna na 2015 r.
9. Podj^cie uchwaty w sprawie zaciajmie^ciapozyczki wlatach 2015-2030 zNFOSiGW w

ramach programu LEMUR - Energetyczne Budynki Uzytecznosci Publicznej na zadanie pn.
"Budowa Sali Sportowej w Daszynie" w ramach przedsi^wzi^cia pn. ,;Centrum Sportowo-
Rehabilitacyjne wraz z hala^ w Daszynie

10. Podj^cie uchwaty w sprawie obnizenia ceny skupu zyta przyjmowanej za podstaw^
obiiczenia podatku roinego na 2016 rok oraz zwolnienia od podatku roinego.

11. Podj^cie uchwaty w sprawie okreslenia \vysokosci stawek podatku od nieruchomosci na
2016 rok.

12. Podj^cie uchwaty w sprawie zwolrn'en w podatku od nieruchomosci
13. Podj^cie uchwaty w sprawie stawek podatku od srodkow transportowych na rok 20 16.
14. Podj^cie uchwaty w sprawie zwoimeri w pOustKU ou srouKow transportowycu.
15. Podje_cie uchwaty w sprawie opiaty od posiadania psow.
16. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
17. Przyje.cie protokdu z poprzedniej sesji.
18. Sprawyrozne.
19. Zakonczenie obrad.
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Ad.3
Przewodniczacy poprosil o zgiaszanie pytan do Dyrektora ZDP w L?czycy Pana Pawla
Woloszyn.
Radny T. Dymny zapytal na jakim etapie jest zalatvvianie sprawy Pani CJ.Niedomagala z
Daszyny.
JDyrektor ZDP odpowiedzial, ze sprawa jest monitorowana. Byly ustalenia z Pania^
Niedomagala.. W najblizszych dtilach b?dzie wDasz>'nie odpowiedni sprzet do tego rodzaju
prac i w ci^gu 2 tygodni sprawa b?dzie zalatwona.
Radny T.Dvmnv stwierdzii, zeby nie byfo takiej sytuacji, ze woda odprowadzana z posesja Pani
Niedomagala bedzie zalewal pozostafe posesje.
Dyrektor ZDP powiedziai, ze nie sadzi, aby to co zostanie wykonane spowodowaio w
przyszfosci podtapiane sasiednich posesji. Naplywaj^ca woda zostanie skierowana do rowa
Radny T.Dymny po\viedziat; ze wczesniej nie dochodzUo do podtapiania posesji w Daszynie.
Si^uzostai popci-iiiony przy iiiOueriiiz3.cji drogi i budowy ciiodnik6\ wzdtuz Daszyny.
Zlikwidowano rowy i to spowodowaio, ze deszczowka plynie przez posesje . Jest to ewidentny
zaniedbanie powiatu dlatego powiat powinien teraz napra\vic swoj biajd. Jedynym rozxviajianieni
jest wprowadzenie dren i wykoiianie studzienek zbierajapych nafrfy\vaja_ca_ wod?. Radny
stxvierdzil, ze chodniki zostafy wykonane bardzo zle. W niedtugim czasie zacz^ly si? rozpadac.
W^sp6t\vinna. jest ro^iuez gmina ktora \vsp6iuczestniczyla w budowie t^ch. chodnikow.
Radny M.Bawej zapytaJ czy powiat zabierze \vyci^te krzaki leza_ce w rowach przydroznych.
Wiat rozwiewa krzalci na drogi, co stanowi zagrozenie w ruchu drogouym.
Dyrektor ZD podpowedzial, ze skonczy mialowarae krzakow na innej gminie i przyjezdza
maszyna do gminy Daszyna. Jest umowiony z Pan Fabijanczyk, ktory ma wskazac gdzie w
pierwszej kolejnosci ma bye rozpocz^te mialowanie.
Radny M.Bawej zgtosif zarwany przepust pod droga^ powiatowa_ Os^dowice-Daszyna.
Soltys E.Zura\vicz zapytala kiedy wreszcie b^dzie udrozniony row w Goszczynnie koJo sklepu.
DyrektorZKP powiedzial, ze jak be.dzie masz>rna do kopania rowow w Daszynie to zrobi
udroznienie ro\vu w Goszcz>'nnie.
Sottys R.Krokos zgiosila powstanie niebezpiecznych \vyrw wpoboczacb. drogi Lubno-Odechow
oraz od krzyzowki do Gtogowej.
R^dna M.Grabowski zgtosiia posta\vienie znaku ograniczajacego pr^dkosc do 30 km na drodze
gmi.nnej przez Osiedlu Koryta Osada. Wczesniej byla taki znak, ale przewrocil si?
I nie zostat pono\vnie wkopany.
D\Tektor ZDP odpowiedzial, ze sta\vianie znakow przy drogach gminn}'ch nie nalezy do jego
kompetencji.
Radny J.Kinski powiedzial, ze sprawa wycinki krzakow przy drogach powiatowych \vreszcie
ruszyla, ale prz)r udziale gminy. Nadal jednak pozostaje nie zalatwiona sprawa znaku
ograniczaj^cego wjazd samochodow o duzej ladownosci na parking przy przystanku i przed
szkola^ wMazewie.
Pyrektor ZDP odpowiedzial, ze co do zasady to drogi i parking! powinny bye dost^pne bez
ograniczen. Dyrektor nie posiada informacji pod jakle obcia_zenie by! budowany parking w
Mazewie. Wczesniej taki znak by} postawony przy parkingu w Mazewie. Zostal zdj?iy po
dokonany przeglajdzie drog powiatowycb z udzialem policji w zakresie prawidiowego
oznakowania drog. Okazalo si?, ze znak zostal postawiony nie zgodnie z prawem i zostai
usuni^t" Jezeli miesskanc*' "ddza koniscznosc postawienis pono\.ine tsgo zuakvi moss,
wystajric z wnioskiem do powiatu.
Radny J.Kinski przedstawil sprawQ pomiarow geodezyjnych na terenie gminy w wyniku,
ktorych geodeci dokonuja^cy pomiarow, aby zgadzala si? powierzchnia dzialek wtajszali pasy
drogowe drog gminrrych lub powiato\vych.
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Taka sytuacja miaJa miejsce w przypadku dzialki radnego. Firma z Gliwic dokonujaca
pomiarow przypisal rnu 2 rnetry z pasa drogowego drogi powiatowej.
Radny zapytal co powiat zrobi jak przyjdzie do modernizacji tej drogi.
Radny byl oburzony niekompetencja_ firm zajmuja_cych si? pomiarami drog, Radny zapytal jak
po\vinny odbywac si? pomiary i co z zachowaniem szerokosci pasa drogowego?
Kierownik Wydzialu. Geodezji powiedzial, ze szerokosci pasow drogowych musza_ bye przyj?te
i zachowane takiejak wskazane w mapach.
Radny J.Kinski przedstawil, szczegolowo jak w jego przypadku odbywaly si? pomiary dziaiki
sa_siaduja_cej z drogq,powiatow% W efekcie pomiarow powierzchnia jego dzialki nie ulegla
zmianie, ale zgodnie z wbitymi palikarni przez geodetow ma prawo przyorac dwa inetry pasa
drogowego przy drodze powiatowej.
Dyrektor ZDP przyznal radnemu Kinskiemu racj?, ze trzeba to wyjasnic teraz, bo w przyszfosci
rnoga_pojawic 315 proutemy w uajvcie moiaerriizacji urogi powiatowej.
Kierownik Geodezji rowniez zape îiil, ze ta sprawa musi zostac Avyjasniona, Zwtaszcza, ze
chodzi o pas drogowy.
Poinformowal, ze dla Geodezji Powiatowej najistomiejsze sa_ wszelkie uwagi wpisane przez
mieszkancow do protokolow podpisywanych przy pomiarach dzialek. Geodezja opierajac si§ na
\vniesion3'cli pisenmych mvaga moze w cia^u 5 lat wnosic reklamacj? co do jakosci
przeprowadzonych pomiarow. Zaproponowai, aby radny Kinski opisal cafa przedstawiona_
v/czesniej sytuacje z pomiarem jego dzialld i przediozy} AV ramach reklamacji do Wydziahi
Geodezji.
Kierownik Geodezji podkreslil, ze wszelkie tego rodzaju nieprawidiowosci przy pomiarach
mieszkancy powinni na bieza_co zglaszac do Geodezji. Najlepiej na pismie. Zglaszanie nie
prawidlowosci po zakonczeniu pomiarow jest juz za pozno do naprawieiiia niektore czynnosci
geodetow.
Radny H.Dabrowski zap^^tal czy jest w planach remont drogi po\viatowej Mazew do drogi
krajowej?
Dyrektor ZDP odpowiedziat, ze ta drogajest co roku wjego planach jako priorytetowa do
remontu. Ale na 2016 rok nie jest ujeta do modernizacji. Na pewno ta droga kw,ralifikuje sie. do
przebudo\vy. Wszystko opiera si$ o finanse. Jezeli poja\vi si? mozliwosc to droga Mazew-
Jarochowek b?dzie pierwsza do przebudo\vy.
Radny J.Kinski zapytal na jakich zasadach ZDP naprawia ubytki w drogach powiatowych?
Na drodze Mazew do drogi krajowa cos zrobiono, ale jest to bardzo niski standard.
Dyrektor ZDP stwierdzii, ze jego zdaniem nzupetaiono ubytki prawidlowo. Wiadomo, ze
wszystkich ubytkow nie da si? uzupemic. Wykonano tak aby zapewnia bezpieczna^jazd? .
Dyrektor stwierdzii, ze jezeli soltysi lub radni maja^jakies uwagi powinni zglaszac osobiscie lub
telefonicznie na bieza^co wmomencierealizacji. Mowieniepojakims czasienasesjijest za
pozno i cz?sto nie mozliwe do naprawienia.
Racina B.Kaganiec zglosila do wycie>ia krzaki prz>' drodze Upale —Golociee.
Soltys W.Kordos zglosil brak drogowskazu Mazew Kolonia. Zglosil rowniez koniecznosc
zalaniatorow kolejki wetskotorowej w Topoli Krolewskiej.
Radny Cz.Bartniak zglosil do wyci?cia krzaki na odcinku G^iorow-Mazew.
Dyrektor ZDP po\viedzial, ze w dniu dzisiejszym maszyna pracuje na tym odcinku drogi.
Radny H.Dabrowski zap3'tal o mozliwosc opryskania miejsc po v. '̂ci^ciu krzakow, ab}' nie
odrastaty.
Dvrektor ZDP powiedzial, ze zakupil juz maszyn? do pryskania. Najlepsz>' efekt osi£tga si?
pryskajajs jak pojawia_ si? liscie, czyli wiosn% Pryskanie nalezj' w>'konac ostroznie i miejscowo,
aby nie poczynic szkod w uprawach.
Przewodniczacy podziekowal Panu Pawlowi Woloszyn-Dyrektorowi ZDP w Le.czycy za
przybycie i udzielenie odpowiedzi.
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Radna M.Grabowska zapytala kiedy be,da_ kontynuowane pomiary dzialek w Korytach?
Kierownik Wvdziahi Geodezji poinformowal, ze ostatni etap pomiarow bedzie realizowany
wiosna2016 roku.
Radny H.Dabrowski zapytal kto jest strong do podpisania protokohi kiedy z jednej strony jest
droga dojazdowa, a z drugiej strony prywatny wtesciciel Chodzi o drog? przez las w
Jarochowie. Radny byi w trakcie wyfozenia pomiarow w Wydziale Geodezji, rue podpisal
protokoiu, a mimo wszystko otrzymal pismo z ksi^g wieczystych o zmienionej powierzchni
ustalonej po pomiarach.
Kierownik Wydziaiu Geodezji powiedziai, ze jezeli nie ma zgodnego oswiadczenia stron, co do
pomiarow to pozostaje granica sporna. W takiej sytuacji me powinna bye zmieniona
powierzchnia gruntow. Kierownik zaproponowal radnemu Dajbrowskiemu, aby przyjechal
osobiscie do Wydziatu Geodezji i na miejscu przedstawil swoje mvago, co do wykonanych
pomiar6w.

po pomiarach. Czy wszystko si§ zgadza?
Wojl po\\dedzial, ze pomiai-y s .̂ dokony wane na zlecenie Po\\datowego Wydziaiu Geodezji.
W terenie sâ  rozne s^iacje. Ostatnie takie pomia^ byty robione w latach szescdziesiajych
mog^. pojawic si$ pewne rozbieznosci. Trzeba miec pewne zaufanie do geodetow. Jak poja\viaj^
si^ kwestie sporne sa_ W3 '̂asniane na biez^co. Taka s^uacja miala miejsce w Goszczynnie gdzie
chodzilo o drog^. Spraw? \v}jasniono na miejscu
Kierownik Wydzia^u Geodezji podkreslil, ze jezeli sâ  uwagi do pomiarow to naj wazniejsze7 aby
byiy zgjaszane na biezajco, a nie dopiero po kilku miesi^cach po pomiarach . Po takim czasie nie
wiele mozna juz zrobic.
Radny J.Kinski powiedziai, ze oczekuje od Wqjta informacji czy po pomiarach odliczyla si?
ilosc kilometrow drog gminnych. Wqjt ma dbac o majatek gmimi}^ aby nie zostal naruszony.
Kierownik Wvdziahi Geodezji zapewniit, ze nie ma takiej mozliwosci aby jakies dziaiki
zagin^iy lub skrociiy si^ drogi. Jeszcze raz podkreslil znaczenie wnoszenia na pismie do
protoko-hi wszelkich uwag, co do jakosci wykonywanych pomiarow i z^aszania do geodezji na
bieza^co wszelkich wajpliwosci.
Przewodniczacy podzi^kowaf Panu Sylwestro\vi Wierzbowskiemu —Kierownik W^^dziahi
Geodezji za przybycie i udzielenie wyjasnien,

Przewodniczacy poprosii przedsta\\dciela Firrnj' INM Gli\vice o przedstawienie informacji na
temat dziatania zamontowanych na terenie gminy masztow.
Przedstawiciel U4M Gliwice poinformowai, ze na terenie Gminy Daszyna postawiono cztery
maszty do przesyhi internetLi. Wykonafe to Firma PROFIT Grup. W roku 2013 INM przeje.!o
zakres dzialalnosci tej finny. Sposrod masztow rozmontowanych na terenie Gminy Daszyna
obecnie dziafej^- dwa w Daszynie i Mazewie. Nie dziatajq- znajduja^ce si? w Nowej Zelaznej i
Starym Stawoszewie. Na chwil§ obecna_ podpisanych jest 92 umow z mieszkancami Gminy
Dtic-7\mti na VnrT^/stanie ^ sieci IMN'I. Obecnie cz^/nione sa dzial'ama w kierunku z^-'.iekszeniarfc_o K**J-J_J ***^ »j»* *.k.u-— j *- -̂  ^ -^ -* --- *-^ ---• "" — • J -̂  T^

pr^dkosci do 500MB, Firma ma mozHwosc przeprowadzenia okablowania \vietorodzinnych
budynkowsocjalnych, aby umozliwicjaknajszerszy dost^p do internetu rowniez osoba_mniej
zamoznym. Na zlecenie gminy Firma moze dostosowac cennik dla \vybranych grup odbiorcow.
Z tytufu korzystania z powierzchni dachow^'ch na terenie gminy Firma zgodnie z umowa jest
zobowia_zana ptacic 120 zl rocznie za jeden maszt
W Starym Slawoszewie nie dziate maszt z powodu braku dost^pu do zasilania energetycznego.
Firma INM moze wystajnc do zakiadu energetycznego o zamontowanie licznika i wstyczniu
2016 roku nastajpi uruchomiertie masztu w Slawoszewe.
Radnv J.Elinski st\vierdzil? ze poprzednia Firma PROFIT korzystala ze srodkow unijnych na
montaz masztow interneto\vych. Miato to z\viekszyc dost?p do internetu w miejscach gdzie byl
z tym problem. Jak chciano to osiajma_c w s}ftuacjach gdy maszty nie dziataja_.
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Przedstawiciel INM odpowiedziat, ze nie moze odpowiadac za poprzednia^ firm?. Przedstawil na
jakich zasady odbywa si? realizacja projektu z udziatem srodkow unijnych. W interesie firmy
jest rozwijanie swojej oferty aby nie dokladala do biznesu . Koszt utrzymania infrastruktury na
terenie gminy Daszyna to okoto 10.000 zt.
Radny J.Kinski zarzucit, ze Firma nie uruchomila masztow, a wziela za to pieniadze z unii.
Mieszkancy zostali oszukani bo liczyli, ze poprawi si? dostep do internetu, ale nie si? nie
zmienilo.
Przedstawiciel INM powiedziat, ze to gmina miaia wskazac osob>' do pod^a_czenia do sieci.
Raony T.Dymny zapytai o zaiozenia reaiizowanego projekru. Skoro nie byio pakietu socjalnego,
to kto za to odpowiada?
Przedstawiciel INM powiedzial, ze pierwszyni ogniwem jest grnina, ktora \vyznacza odbiorcow
internetu.
Radny T.Dymny st\vierdzil; ze nie dobrze, ze nie wykorzystano mozliwosci z\vi?kszenia zasi^gi
iriuernei.d. C.o wtatCiGj sytuacji itiozma teraz sxobic;
Przedstawiciel INM powiedziat, ze moze preygotowac ofert? cenowa^ pod potrzeby gminy i
konkretnej grupy odbiorcow.
Dyskutowano na temat uruchomienia masztu w Starym SJawowzewe i Nowej Zelaznej.
Dyskutowano na temat uruchomienia WiFi w obr^bie Urz^du Gminy.
Wojt no\viedziai, ze proiekt b}'l realizowany w ramach Pro'ektu S^oieczenstwo Jiiforrnatycznc.
Firma nie miala w projekcie tworzenia listy socjalnej odbiorcow . Dobrze, ze \vyjasniono
Icwesti? wptat na rzecz gminy przez Firm? INM oraz poszerzenie oferty dostepu do internetu.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodnicza^cy oglosil ISminutowa^ przenv? w obradach .
Wznowiono obrady. Obecnych 14 radnych.

Przewodniczacy zap3^tal Wojta czy zostaia zalatvviona sprawa lamp ulicznych w Starej
Zelaznej?
Wojt byly prowadzone rozmo\\y z Zaktadem Energetycznym, ale ustalenia z tym podmiotem ŝ .
bardzo trudne i czasochlonne.
Sortys W.Sikorski potwierdzil, ze ta sprawa jest juz pilotowana przez pol roku.
Radna I.Zawadzka zapytafo czy mieszkaric)', ktorzy wyniienili ogrzewanie w^glowe na gzowe
mogq. ubiegac si? o dotacje.
Radny T.Dymny zglosil przestawienie gasni?cie lamp ulicznj'ch o 30 minut pozniej.
Soltys M.Ciesiinska zapytala jaka jest opiata stata przy korzystaniu z ;podl%czenia do gazu?
Przewodniczacy Rady powiedziai, ze posiada dane w tym temacie i oplata stafa wynosi 50
zl/miesi?cznie.
Zakonczono punkt 3.

Ad,4
Wojt odczytat sprawozdanie z dzialalnosci miedzysesyjnej stanowia^ce zala_cznik do protokohi.

Ad.5
Komisja Rewlzyjna przedslawila protoko^ Nr 15/2015 z dnia 8 pazdziemika 2015 r. ztematem:
Analiza kosztow poniesionych na utrzymanie gminnych kotlowni na biomas?.
Radny T.Dymny zapytal czy Komisja dokonala zbilansowania Avydatkow na ogrzewanie i

Wojt po\viedzial, ze takie \vyliczenia byly robione przy ustalaniu stawki. Komisja nie mogla
tego ustalic poniewaz nie ma oddzielnego ksi?gowanych wplat za ogrzewanie .
Radny H.Dabrowski wnioskowal o zmian? sposobu ksi?gowania tak, aby bylo wiadomo ile
najemca placi za wod?, za czynsz, za ogrzewanie.
Skarbnik Grniny po\viedziaia. ze to nie zalezy od ksiegowosci budzetowej. Ksiegowane jest tak,
jak to opracowano przy naliczaniu. Zmiana musi nastapic na etapie naliczania.
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KomisjaRozwoju Spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokol z posiedzenia w dniu 19
listopada 2015 r, z tematem - Zapoznanie si? z dzialalnoscia_ wybranych swietlic \viejskich na
terenie Gminy Daszyna.
Komisja Socjalno-Bytowa przedstawila protokol: Nr 12/2015 zdnia 29 czerwca2015 r. z
tematem: Sprawozdanie z dzialalnosci dydaktyczno -wycho wawczej szkof Gminy
Daszyna(wyniki egzaminow koncowych szkol podstawowych i gimnazjow).

Ad,6
Przewodniczacy odczytal opini? Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lodzi w sprawie
vvykonania budzetu Gminy Daszyna za I polrocze 2015 r. Opim'a pozytywna.
Radny T.Pymny zapytal dlaczego jest taka duza rozbieznosc czasowa mi?dzy analiza
sprawozdania na wspolnej komisji, a przedstawieniem Radzie opinii RIO.
Trudno wymagac, aby radni pamietali dane i wyjasnienia na temat analizy sprawozdania w celu
pcrownariia z uwagonii .iviw.
Frzewodm'czacy odpowiedzial, ze opini? RIO przeslalo dopiero w drugiej pc^owie listopada
wiec nie mozna bylo radnych wczesniej zapoznac z jej tresci^.. Jest to czynione w dniu
dzisiejszjTn
Radny T.Dymny zapytal jakie s .̂ zobowiazania gminy na koniec czenvca 2015 r. Szukal tych
danych w otrzymanym sprawozdaniu za I polrocze, ale nie zimlazl.
Skarbnik Gminy odpowiedziala, ze dane te s .̂ zawarte w otrzyman}Tn przez radnych
sprawozdaniu z wykonania budletu za I po^rocze 2015 r.
Radny T.Pymny poprosil Paniq. Skarbnik o wskazanie konkretnie w ktorej cz^sci sprawozdania

te dane si? znajduja_
Skarbnik Gminy stwierdzila, ze nasta_pilo nie zrozumienie. Myslala., ze radny pyta o
zobowiazania mieszkancow w zwiazku z naszymi dochodami naleznymi. Jezeli chodzi o
zobo\viajzania gminy to na koncu sprawozdania jest jedno zdanie "Gmina nie posiada
zobowia^an wymagalnych". Jezeli chodzi o k\voty zobowia_zan gminy sa_one \vykazane w
sprawozdaniu Rbz. W odczytanej opinii RIO bylo odczytane , ze Sprawozdanie opisowe spemia
wszystkie ustawowe i wynikaj^ce z podj?rych przez rade uch\val wi?c nie ma w sprawozdaniu
brakuja_cych informacji. Nie ma potrzeby jeszcze raz vvskazywania kwot zobowiajzari, ktore
uj^to w sprawozdania Rbz. Dmk sprawozdania jest dost?pny do wglajdu, Jezeli jest wola Rady
dane ze sprawozdania Rbz moga, bye odczytane.
Radny T.Dymny stwierdzit, ze ma przygotowane te dane i przedstawi obecnym na sesji.
W dalszym ciqgu jest nie rozstrzygnie.ta sprawa czy do zobowiazan dopisyvvac sprzedaz
zwrotn^. Jest to w toku rozstrzygania przez sad. Ze sprawozdania wynika, ze w zwiajcku z
reaiizacj^. przedsiewzie_c majajtkowych gmina Daszyna posiada na 30 czerwca 2015 r.
zobowiazania z tytulu zaci^gni^tych kredytow i pozyczek w kwocie 12.087.480,49 zl do tego
dochodzi sprzedaz zwrotna . W ramach sprzedazy zwrotnej gmina otrzymala kwot?
4567.976,46 zl. Kwota naleznego do zaplaty czynszu dzierzawnego to 2462.139,31 zl- Cala
kwot5* ^aka '^nina musi oddac w ramach sprzedaz\ zv-Totnei to 7030115 77 zi.
Do tych czas gmina splacila 229.087 zt. Do zaplaty pozostalo 6.801.027 zl.
Dodaja_c to co gmina ma do splacenia ze sprzedazy zwrotnej plus to co jest do splacenia z tytulu
kredytow i pozyczek tj. 12.087.480,49 zl. To gmina musi splacic, ma do oddania, jest
zadloizona na kwot? 18.888.507 zl.
Skarbnik Gminy stwierdzila. ze nie zaprzecza. ze takich zobowi^zari nie ma. O tym czy bedzie
to w sprawozdaniu nie decyduje Skarbnik. Sa_ wladze wyzsze; ktore si? tym zajmuja_. Radny juz
wielokrotnie w\'po\vi.adal si? na ten sarn temat. Omawianie tego po wielokroc nie wiadomo
czemu rna sluzyc.



Radnv T.Dymny stwierdzil, ze nie zabieral by w tym temacie gktsu, gdyby te dane zostaly
Radzie przedstawione. Na ten temat radny juz mowi na poczatku kadencji, aby wszyscy radni,
a szczegolnie radni wybrani po raz pierwszy mieli swiadomosc w jaka_ sfer? zadhizenia weszfa
gmina. Z poczatkiem obecnej kadencji Rady gmina miala zadluzenie w wysokosci 22.400,000
zh Teraz jest optymistyczna sytuacja poniewaz zadhizenie spadto do 1 8.888.507 zh
Skarbnik Gminv poinformowala, ze jest to wynikiem splaty unijnych pozyczek.. Podkreslila, ze
jej rola jest informacyjna, a nie decyzyjna.
Radnv J.Kinski powiedziai ze sprawdzilo si? to co wielokrotnie Pani Skarbnik mowife, ze sa_
zobowiazania na wyprzedzaJ3.ce finansowanie inwestycji realizowanych ze srodkow unijnych3

ktore zostana_ sptacone po otrzymaniu dotacji. To wtasnfe nasta_pilo i o okolo 4.000.000 z\o si? zadfuzenie gminy.

Radnv KLDabrowski powiedzial, ze z danych zawartych w infonnacji o ksztattowaniu si?
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Daszyna dola_czonej do sprawozdania wynika, ze na
~~ r, nn~^-i«, -„!,-,, „„ ji-,,^.—,,,* ,,r.,~«~r,;i^ i T^nori.1 c -co ™1 — — i «->!-••"•..— r,~,n^,,rr,n ^m < — ,, r.~,^<-^i^pOv-v-4'J^w ivjjvu. z,auaUi.oiLi.e w_yjiOSi'i^ JL / u / o>T-^,3> ii. a na pOiuvv? v^Ctn'oa ^Ui^ i, WyuGSliG

18080021,53 zl. Radny dotarla do pisma Prezesa RIO wystosowanego do Ministerst\va
Finatisow z zapytaniem czy sprzedaz zvwotna jest leasingiem.
Ministerstvvo Finansow stoi na stanowisku, ze jest to leasing. RTO w Lodzi odwolalo si? od
wyroku WSA wLodzi do NSA. Zobaczymy, jakie b^dzie rozstrzygni?cie sa^du wtej sprawie.
Radny ^rz"tocz\'i fragment iizasadnienia do wyroku WSA w £.-odzi w STaAvi s^rzedaz^'
z\vrotnej, z ktorego wjoiika, ze za Wieloletnia_Prognoz? Finansowa^ Gminy odpowiada organ
stano™a_cy czyli Rada . Wynika z tego, ze odpo\viedzialnosc za budzet gminy spada na
radnych. Prognoza Finansowa pownna bye oparta na danych realistycznych, to zawsze
podkresla RIO. Rada glosuja_c nad WPF musi si? znac jakie b?oX skutki taki, a nie innych
zapisow, a nikt radnych nie uczyi: przepisow budzetowych. Ktos powinien to wszystko
doMadniej radnym przedstawiac. Jak po wyroku kaza^ dopisac zakup zwrotny, to gmina moze
stracic zdolnosc kredytowa. Na tej sesji beda^ glosowane kolejne pozyczki. Na przyszly rok juz
planuje si? deficyt w wysokosci 2.000.000 zi Na inwestycje w Daszynie byto obiecane wplata
1.200.000 zt, a pozniej jeszcze raz 600.000 zi i drugi raz 600.000 zL Jedna wplat? 600.000 zt
juz usuni?to z budzetu, a czy drugie 600.000 b?dzie tez nie wiadomo. Potrzeby w drogach sq.
ogromne, jak z tym nie ruszymy b?dzie katastrota. Wiele zobowiajzan przesuwa si? na rok 2021
i dalej. Wielu radnych moze juz nie bye. Nie wiadomo nawet czy b?dzie ten sam Wojt Nalezy
zastanowic si? co pozostanie dla nast?pco\v.
Radnv T.D'sminv st\vierdzil, ze z jego wyliczen \vynika iz na obecna chwil? przypada 4700 zt
zadruzema na jednego mieszkarica gminy, przyjrnuja_c, ze gmina liczy 4000 osob. To trzeba
b?o!zie oddac, a wtedy niczego nie b?o!zie np. no\vych drog.
Wojt powiedziat ze nalezy poczekac na rozstrzygni?cie NSA czyja definicja sprzedaz}'
z\\Totnej jest wJasciwai jak nalezyj^klasyfikowac. . Na chwil? obecn^stan zobowiajzan gminy
ulegl zmniejszeniu o ponad 3.000.000 zt . Sprawozdanie z \vykonania budzetu za I polrocze
2015 r. jest wynikiem dzialan bieza_cych. Jak Rio wskazalo w opinii Sprawozdanie zostafo
opracowane prawidiovvo. Kwestie, ktore byJy poruszane w ptzeczytanej opinii sa_brane pod
uwag? we wszystkich podejmowanycb dzialaniach, aby wszystko szJo w dobrym kierunku.
Zakoriczono dyskusj?^
Przewo dniczacy odczytal uchwal? Nr XX/88/2015 w spra\\de przyj?cia sprawozdania z
\vykonania budzetu za I polrocze 2015 r. i poddal pod glosowanie.

gjosowania:
Za 10
Przeciw 1
Wstrzj'm uj a_ce 3

wi?kszoscia_ glosow.
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Ad. 7

Skarbnik Gmiriv odczytala objas"nienia do zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
nalata 20 15-2030.
Radny J.Kinski zapytal dlaczego znowu dokladamy 14.000 zl do samochodu strazackiego.
Wojt powiedzial, ze chodzi o koszty przygotowania wniosku i dokumentacji.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze byty juz przesuwane w budzecie pienia_dze naten eel. Jezeli
znowu dokladamy 14.000 zl to ile kosztuje dokumentacja do tego samochodu. Radny poprosil o
przedstawienie umowy na sporzajdzenie dokumentacji i \vniosku o doflnansowanie wozu
strazackiego.
Radny T.Dymny zapytal dlaczego jest wycofana kwota 600.000 zl dobrowolnej wplaty .
Wojt odpowiedzial, ze byly przewidywania, ze k\vota \vpiynie w roku 2015, ale okazalo sie, ze
nastajri to w 2016 po uzyskaniu pozwolenia na rozpocz^cie zbrojenia terenu. Kwota 1200.000 zl
jest przewidywana w budzecie. Druga transza wpiynie po rozstrzygni^ciu przetargow .

ii, ze najpiepw rouiono \vTazeniej ze vVszystKO iuzie "v- dobr^'m
kierunku, a teraz okazuje si?9 ze tego nie ma.
Wojt powedzial, ze nie bylo przyj^te, ze w tym roku b^dq. te pieniadze. Jest podpisana umowa,
ze pienvsza transza 600.000 zl wpjynie po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku, a drugie 600.000
zl po rozstrzygni^ciu przetargu.
Radny T.Pynmy st^vierdzil zs dzialanie Wojta iest nie w Txjrzadku. Nsi^ierw ^v^isu^e do
budzetu dobrowolng), wplate^ a za chwile j^ w>'kresla. Pytanie czy Wojt zrealizuje to o czym
rnowi.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze w budzecie bylo zaplanowane 20.000 zl na dokumentacje
zwiazana z wnioskiem. Umowa opiewa na 18.000 zl wiec po co dokladamy kolejne
14.000 zl.
Woitwvjasm'i ze kwota 14150 zl dotyczy roku 20 16 , a nie roku biez^cego. Doflnansowanie na
zakup samochodu wynosi 85%.
Radny H.Dabro\vski stwierdzil, ze k\¥ota 1200.000 zl dobrowolnej wplaly to by-f tyko lep, jako
przyneta do uz}rskania dofinansowania, a teraz zostaje ta kwota zmniejszona i wykreslona z
budzetu. Jest to kolejny przykiad wpisywania wirtualnych danych do budzetu.
Radny zapytal o powod \vzrostu dochodow z podatkow i sprzedazy mienia o 700.000 zl w 2016
roku,
Skarbnik Gminy powiedziala, ze omawiana uchwala nie obejmuje tych zmian . Sa_to zapisy
przyj^te w WPP-ie na etapie jego uchwalania. Obecnie nie nie jest zmieniane.
Zakonczono dyskusj?.
Przewo dni czac y odcz)taJ uchwai§ Nr XX/89/20 1 5 w sprawie zmian w WieSoietniej Prognozie
Finansowej Gminy Daszyna na tata 2015-2030 i poddal pod gtosowanie.
Wynik glosowania
za 9
Przeciw 2
Vv'strzy rnuj a_ce ~>
Uchwal^ przyjeto wiekszosci^ glosow.

Ad. 8
Skarbnik odczytala proponowane zmiany do budzetu gminy Daszyna na rok 20 1 5.
Zmlany dotycza_zapisow omawi.anych przy zmianach w WPF-ie w poprzednim punkcie
TXJrzadku obrad oraz urealnierue vA'datkow na -dotacje^ w osv.dacie.
Nie zgloszono p3<tan.
Przewodniczacy odczyta-l" uchwal^ Nr XX/90/20 1 5 w sprawe zmian w budzecie gminy na 20 1 5
rok i poddal pod glosowanie.
Wynik gfosowania:
za - 11, przeciw- 3, wstrzymuja_ce -0.

przyjeto wi^kszosci^. glosow.
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Ad.9
Przewodniczacy poprosil Wojta o omowienie uchwaly dotycz^cej pozyczki z programu
LEMUR na hale w Daszynie.
Wojt powiedzial, ze Gmina Daszyna ubiegala si? przez trzy Jata o te srodki i teraz
otaymalismy. Umowa zostanie podpisana w 2015 roku, a pieniadze otrzymamy w 2016 roku.
Pozyczke mozna wykorzystac na refundacje kosztow juz poniesionych na hal? w Daszynie.
Pieniadze dotycza^ wydatkow wczesniejszego okresu realizacji inwestycji. W ramach tych
pieni?dzy be.dzie wykonana wenrylacja w hali w Daszynie na zasadzie wymiany powietrza.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze wczesniej pytal czy budowa i wyposazenie half zostalo juz
zainkni?te iinansowo. Wojt powiedzial, ze tak ,a tu okazuje si? inaczej.
Wojt powiedzial, ze pozyczka b?dzie na refundacje. juz poniesionych kosztow.
Radny T.Dymny st\\derdzil, ze zno\vu gmina jest zadhizana, a nast^pne pokolenia b?d^ splacac
diUgi. Zacia^gaue jest kolejne zoboiMazanie wieloletiue grniny. K.adrjy byl przeciwTty kolejnej
pozyczce.
Wo ft powiedzial, ze sa_ to srodki na refundacj^ poniesionych wydatkow. Pozyczka w 50% jest
dotacj'% a pozostale 50% splaca gmina po 2 latach,
Radny J.Kinski powiedzial., ze skoro zdjeto z wydatkow na drogi 260.000 zl to po otrzymaniu w
2016 roku ^ozyczki uzurielmc ~\Y\''datki na drogi o 400.000 zl.
Radny T.Dymny st\vierdzil; ze 330.000 zl rocznie gmina placi CZJTISZU dzierzawnego.
W 2014 roku wzi^to pieniadze ze sprzedazy zwrotnej na elektrociep}o\\'ni$. Na ch\\'il? obecna^
nie ma elektrocieplo\vni i nie ma pienie^dzy.
Radny H.Dabrowski zapytal, c^ jak b?dzie podj^ta uchwal, to wchodzi do budzetu
800.000 zl pozyczki czy od razu umorzenie?
Wojt powiedzial, ze w tym roku podpisana zostaje umowa., a pieniadze pojawia si$ w budzecie
roku 2016. Splata 50% pozyczki nastapi w roku 2018 czyli dwa lata od otrzymania pieni^dzy.
Zakonczono dyskusj?.
Prze wo dniczacy odczytal uchwal^ Nr XX/91/2015 r. w sprawie zaciajmi?cia pozyczki w latach
2015-2030 z NPOSiGW w ramach programu LEMUR - Energetyczne Budynki Uzj^tecznosci
Publicznej na zadanie pn. "Budowa Sali Sportowej w Daszynie" w ramach przedsi$wzie.cia pn.
....Centrum Sportowo-Rehabilitacyjne \vraz z hala_ w Daszynie i poddal pod glosowanie.
Wynik gtosowania:
Za 8
Przeciw 4
Wstrzymuja^ce 2
Uchwal? przyj^to wi^kszosciq. glos6\v.

Przewodniczajcy oglosil 15 minutowa przenv? w obradach.
Wznowiono obrady. Obecnych 13 radnych. Nieobecni radni; B.Lukaszewski i I.Zawadzka.

Ad. 10
Przewodniczacy odczyiat uchwal? Nr XX/92/2015 w sprawie obnizema ceny skupu zyta
przyjmowanej za podstaw? obliczenia podatku rolnego na 2016 rok oraz zwolnienia od podatku
rolnego. Cena zyta 45zl/q analogicznie do roku 2015.
Nie zCT^oszono pytan
Przewodnicza^cy poddal uchwal? pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 9
Przeciw 3
Wstrzymujace 1
Uchwal? przyj?to wi?kszosciq.
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Ad.ll
Przewodniczacy odczytaj; uchwal? Nr XX/93/2015 w sprawie stawek podatku od nieruchomosci.
Sekretarz Gminy poinformowaJ:. ze zgodnie z ustaleniami na wspolnym posiedzeniu komisji
zroznicowano stawki podatku od gruntu pod dzialalnosc gospodarcza^: 0,75 zl/m2 od terenow gdzie
jest prowadzone wydobycie kruszywa i 0,60 zl/m2 od pozostalych . Pana Drozdowskiego z RJO
mial wqtpliwosci czy nizsza stawka 0.60 zi/m" moze bye uznanajako pomoc publiczna. Kolegium
po otrzymaniu uchwaJy be,dzie nad tym procedowalo. Moze sie_ okazac, ze ten zapis uchwaty be.dzie
zak wesii onowany.
Na komisji byla rowniez propozycja obnizenia stawki od pozostarych gruntow z 0,30 zi na 0?20 z\a emerytow i rericistow. Taka opcja jest nie mozliwa do przyjecia pod wzgle/lem prawnym.

Takie cze.sciowe zwolnienia sa_ uznawane jako podmiotowe i nie moga^ bye stosowane.
Jedyne co moze Rada zrobic to dac wqjtowi przyzwolenle na umarzanie lub rozkiadanie na raty w
szczegOinie uzasaunionycn przypaukacn.
Radny T.Pymny stwierdziJ, ze na komisji byia dyskusja o bardzo znacz^cyiTi wzroscle podatku dla
osob, ktorjinpo porniarach przekwalifikowano gruatyjako dzialki budowlane. Wczesniej te osoby
pjaciiy 0,022 zl/m2s a teraz musz^. piacic 0,30 zi An2. Jest \vielu starszych lub samotnych ludzi,
ktorych nie stac na placenie tak wysokiego podatku, Taki podatek jest uzasadniony dla dzialek w
aglomeracjach miejskich, ale nie w maiej gminie wiejskiej. Niektorz3r posiadacze dziatek zaplaca^
rocznie wyzszy podatek niz niektore gospodarstwo rolne. Mieszkancy \vybrali swoich
przedstawdcieli do Rady, ktorzy powinni reprezentowac ich interesy. Sâ  osoby, ktore przekazaty
gospodarstwo za emerytur§, a teraz musza placic taki duzy podatek za kawalek podworka
Sekretarz Gminy poinformowal, ze osoby, ktore przekazafy gospodarst\\'o na Skarb Panstwa za
emeiyture sâ  zwolnione z podatku od gruntow z mocy ustawy. Ten podatek nie dotyczy tylko osob
starszj'ch czy dzialkowcow, ale ro\vniez przedsi^biorcow dla gruntow nie wykorzystywanych pod
dzialalnosc gospodarcza. W takiej sj^tuacji obnizenie stawki dotyczytoby ro\vniez podmiotow.,
ktore stac na zapiacenie podatku w dotychczasowej \vysokosci.
Dlatego lepszym rozwiazaniem jest zastosowanie umorzen lub odroczen w przypadkach gdzie jest
to \\'skazane.
Radny T.Dymny zglosil wniosek o obnizenie stawki podatku z 0,30 zVm" na 0,15 zi/ m".
Radny M.Bawei zaproponowal, aby pozostawic stawk^ 0,30 zi/m2, a Wqjt moze umorzy dwie raty
podatku i wyjdzie na to samo..
Radny J.Kinski zaproponowal, aby osoby w trudnej sytuacji finansowej wystapity do Wqjta z
podaniem o umorzenie lub rozlozenie na raty podatku. Wqjt i Komisja Rewizyjna rozpatrza_
podanie.
Radny T.D>'mnv stwierdzii, ze nie jest to dobre rozwiajzanie, bo starsze osoby be.da_ musialy pisac
podania, sktadac do Urzedu jest to duze utrudnienie.
Radny poprosil o przedstaxvienie jakie wpfywy sâ  prze\vidywane do budzetu gminy z
poszczegolnych kategorii podatku od nieruchomosci.
Sekretarz przedstawil dane? o ktore prosil radny.
Radny T.PVITLQV stwierdzil, ze nie sa_ to jakies kolosalne Avplywy do budzetu.
Radny ponowii swqj wniosek o obnizenie podatku od pozostalych gruntow 2 0,30/m2 do 0,15 zi/m2.
Radny stwierdzil, ze Gmina miesiecznie piaci 30.000 zl czynszu dzierza^oiego ze sprzedazy
zxvrotnej ,a naklada wysokie podatki od nieruchomosci na emerytow, rencistow lub osoby samotne
o niskich dochodach
Wojt po\\dedziat, ze kwota czynszu dzierzawnego nie \vynosi tyle co powiedzial radny ponie^vaz
nalezy odliczyc kvvot? podatku VAT. Obnizenie podatku od gruntow o 50% nie jest uzasadnione.
Obrady sesji opuscila radna J.Cichonska. Obecnych na sali 12 radnych.
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Przewodniczacy poddal pod glosowanie \vniosek radnego T.Dymnego o obnizenie stawki podatku
od nieruchomosci —grimly pozostaie z 0,30 zi/m2 na 0,15 zi/m2

Wynik glosowania:
Za 1
Przeciw 8
Wstrzymujajce 3
Wniosek odrzucono
Radnv M.Bawei zglosii wniosek aby Rada w glosowaniu udzielila Wojtowi poparcia do
umorzenia 50% naieznego podatku od nierucbomosci od gruntow podatnikom,, ktorzy zioza^
podanie w raz z udokumentowaniem trudnej sytuacji mate'rialnej lub zyciowej.
Rada wiekszosci^ glos6w 10 za poparla wniosek radnego.
Radnv HDabrowski poruszyl kwesti§ zmiany tresci uchwary dotycza_cej opiniowania przez
Komisje rewizyjna podari o umorzenia lub odroczenia plamosci za wod$ lub czynsze.
ivoifiiSja ixewizyjna uoprecyzuje zapisy tej ucuwaly i przedsta.vvT propozycye Radzie .
Radnv T.Pvmny zapytal o nowy punkt w stawkach podatku od nieruchomosci dotycza_cy
powierzchni pod wodami.
Sekretarz wyjasnil, ze ten punkt byl wczesnie w uchwale, ale pod inna naz\v^.
Radnv H.Pabrowski zapytal z czego wynika -sv^tpliwosc RIO co do zroznicowanie stawek podatku
od niemchomosci na grunt)' pod wydobycie kniszywa z inna wyzsza stawka i pozostaie grunt}'.
Taka mozliwosc daje ustawa o podatkach i oplatach lokalnych. Na jakiej podstawie uznajq. nizsza
stawk^ jako pomocy publicznq,
Sekretarz powiedzial, ze projekt>r uchwal podatkowych konsultowal z Panem Drozdowskim z RIO .
Jego wajpliwosc budzi wprowadzenie zroznicowania tych dwoch stawek. Z czego nizsza stawka
moze bye uznana jako pomoc publiczna dla pewnej gnipy podatnikow. Na pewno ta uchwala
b^dzie analizowana na posiedzeniu Kolegium RIO. Zobaczymy jaki b^dzie stanowisko w tej
spra\vie.
Radnv H.Pabrowski po\viedzial, ze jego propozycja wyzszej stawki podatloi od zwirowni miala na
celu zmobilizowanie wtascicieli do rekultywacji wyrobisk. Aby po zakonczeniu w>'dobycia gmina
Daszyna rxie wygl^dala jak ser szvvajcarski.
Sekretarz zwrociI uwag^ na nowy punkt w stawkach podatku od nieruchomosci dotycza^cy podatku
od gruntow niezabudo\vanych obj^tych obszarem rewitalizacji. Ustawodawca mial na celu
zmobilizowanie wlascicieli gruntow uj^tych w planie zagospodarowania przestrzennego pod
zabudow? mieszkaniowa^ ,ushigow^. lub mieszan^. do zagospodarowania zgodnie z planem.
Zdarza si?, ze takie grunty sâ  nie zagospodarowane przez lata i zarastaja_ krzakami. Ten zapis ma
mobilizowac do wiasciwego zagospodarowania terenu.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniczacy podda^ pod glosowanie uchwale^ Nr XX/93/2015 w sprawie stawek podatku od
nieruchomosci.
Wynik glosowania:
"7^ 1 1,̂a 11
Przeciw 1
Wstrzymujace 0
Uchwal? przyj^to wi?kszoscia_ gjosow.

Ad. 12
Sekretarz poinformowal, ze po analizie projektow uchwal z RIO \vykreslono trzy punkty z uchwaty
o zwolnieniach z podatku od nieruchomosci poniewaz zwolnienia obowi^zujq. z mocy ustawy i nie
ma sensu po\vielac tego w uchwale. Nie be.dzie obowia_zywalo zvvoJnienie dotycza^ce drog
wewn^trznych, ale z tego zwolnienia w roku 2015 skorzystala tylko ANR. Pozostaie zwolnienia
dotyczyty gminy i nadal be.da obowiaj^ywac, ale na podstawie przepisow usta\vy. Pozostaie
zwolnienia pozostaja^ bez zmian.
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Przewodniczacv odczytaJ uchwale; Nr XX/94/2015 w sprawie zwolnien w podatku od
nieruchomosci i poddai pod glosowanie.
Wynik glosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwale. przyj^to jednogtosnie.

Ad. 13
Sekretarz Gminy odczytal uchwale^ Nr XX/95/2015 w sprawie stawek podatku od srodkow
transportowych na 2016 i omowil drobne poprawki literowe w tresci. Kwoty stawek podatku nie
ulegly zmianie.
Nie zgtoszono pytan.
" »,-:,-, ., ~. !_-.-< mt-n ~Nl-~ ~v~v/n< /o A 1 -^ ___ ____ _: ~ _i_ _ i_ _ __ ]_j.i jmc uciivVo-i^ i\ ^vA/y->/^,Ui_> w sprawie stawetc pouatKu oct
srodkow transportowych na 2016.
Wynik gtosowania:
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymuj^ce 0
Uchwal? przyj^to jednogtosnie.

Ad.14
Sekretarz omowii uchwat? Nr XX/96/20 1 5 w sprawie zwolnien w podatku od srodkow
transportowych. Poinformowal, ze byty wajpliwosci czy z\volnienie w podatku od srodkow
transportowych samochodow ci^zarowych o okreslonej ladownosci wykorzystywanych przez
rolnikow do produkcji rolnej podlega pod pomoc publiczn^. Pozostawiono to do decyzji Rady.
Nie zgioszono uwag ani pytan do tresci uchwaty.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwa}? Nr XX/96/2015 w sprawie zwohiien w podatku od
srodkow transportowyclx
Wynik glosowania :
Za 12
Przeciw 0
Wstrzymujajse 0
Uchwale^ przyj^to jednoglosnie.

Ad.i5
Prze^yodniczacy odczytal uchwai^ Nr XX/97/20 15 w sprawie oplaty od posiadania psow .
Radny J.Kifiski zapytal czy Rada musi uchwalac or^atQ, ktorej nikt nie placi.
Wojt po\viedzial, ze skoro s%przepisy okreslajape ^vprowadzenie takiej oplaty to nalezy uchwalic .
Nie zgioszono wi^cej pytan.
Przewodniezapy poddai uchwal:^ pod gtosowanie.
Wynik glosowania :
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja.ce 1

i1̂  ^rz^'^eto ^rlekszoscia ^J

Wojt zwrocit si§ do Rady z prosba o procedowanie nad uchwala w sprawie w sprawie
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu obr^b PGR Opiesin.
W tresci uchwaty powsta-ta w jednyrn miejscu pomyika literowa w nazwie miejscowosci. Pan
Czajka wplacil dobrowolnq. wpiat? w ramach kosztow dokonania zniiany planu.
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Ma zlozone dokumenty w wydziale budowlanym i nie moze otrzymac pozwolenia na budow? domu
z powodu braku uchwaly zmieniajape plan zagospodarowania przestrzennego.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze Rada juz wypowiedziata si? w tej sprawie przy glosowaniu
porzadku obrad. Punkt zostal usuni?ty z porzadku wi?c nie ma podstaw do ponownego wracania do
tej spra\vy. Na najblizsza_ sesje zostanie przedfozona poprawna tresc uchwary i wowczas Rada
zajmie si? t% sprawa_.
Softys R.Krokos zaapelowala do Rady, aby przychylila si? do wniosku Wojta, poniewaz Panu
Czajka bardzo zalezy na przyj?ciu zmiany w planie .Nie moze ruszyc z budowa domu .
w'ojt prosif o uj?cie w porzadku obrad uchwaly w sprawie pozyczki na zadanie inwestycyjne.
Ta uchwala byla juz podejmowana w czerwcu, ale jej tresc wymaga aktualizacji.
Skarbnik poinformowala, ze pozyczka jest wpisana w WPF-ie. Aktualizacja polega na tym, ze
umowa b?dzie podpisana w 2015 roku, a srodki wptyna^ do budzety w roku 2016.
Radni nie zgodzili si? na zmiany w porza_dku obrad,
i- rzewoiamczqcy stwieriazi't, ze porza^u-CiC uj'a juz zmieniany i nie u^u-c^ vvprowaiozarie KOieirte zrnian3'r.

Ad.16
Wqjt udzielil odpowiedzi na pytania zgioszone w punkcie 3
I/ Osoby, ktore zmienily ogrzewanie z w?glowego na gazowe mogqv ubiegac si? o dotacj? z
WFOSiGW.
2/Sprawa regulacji swiecenia lamp ulicznych b?dzie analizowana.
Sekretarz poinformowal, ze przy lampach ulicznych 33. zastosowane zegary astronomiczne
ustawiane ^vedlug wschodu i zachodu slonca. Zdarza si?s ze przy przerwach w dostawach pra^du
mog^. si? przestawic. Nie ma mozliwosci ustawienia jednakowego czasu o na terenie catej gminy.
Sekretarz poinforrnowal, ze w marcu 2016 roku konczy si? umowa z Energetyka na konserwacj?
osAvietienia u]icznego i trzeba b?dzie zastanowic si? nad warunkami dalszej wspoipracy.

Ad.17
Przyj?to protokol z poprzedniej sesji.

Ad.18
Przewodniczacy Rady przypomnial komisj\ opracowaniu planow pracy na 2016 rok.
Radny RDabrowski zaproponowal aby kazda komisja miala zleconych 12 tematow urz?dowo, a
pozostale zlecac komisja^ na biezajDO. Radny proponowal, aby kazda mwestycja lub pozyczka byly
najpierw analizowane przez Komisje i dopiero przedkladane w postaci uchwal na sesji.
Radny zap} !̂ jak przedstawia si? sprawa wykupu dzialki od Pana Gorki z Daszyny?
Sekretarz poinformowai:, ze Pan Gorka przedsta\\dl Wojtowi ofert? sprzedania dziaiki o pow. okolo
8m2 za kwot? 6000 zl plus po stronie gminy koszty zwiazane z podzialem i kosztami notariusza.
Wqjt powiedzial, ze korz^'Stniejszym rozwiazaniem b?dzie zlozenie propozycji odkupienia catej
dzialki od Pana Gorki. Jest to dzialka o powierzchni ok. 0.30 ha.

W zwia_zku z \vyczerpaniem porza_dku Przewodnicz^cy zamkn^l obrady XX z\\'yczajnej sesji rady
Gmnry wDaszj'nie.

Protokolowala:
IX Kazmierczak
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